
中国海归新思路：与民营企业共同创业。  
  
     
    哈佛大学医学院华人专家学者联合会和长木剑桥科技创业者协会（Longwood-
Cambridge Technology Entrepreneurs (LOCATE)）邀请您参加于6月18日举办的职业发展论
坛。 本次活动的特邀嘉宾胡俊斌博士将与大家探讨通过与中国民营企业合作创业的海归
新模式。作为星月生物医药股份制公司的总经理和星月计划的总执行人，胡俊斌博士将特

别探讨与星月集团合作进行科技创业的机会。 
 
  浙江是中国民营企业最为发达活跃的地区之一。浙江民营经济的发展，促进了民间财富

积累的快速增长，带来了充裕的民间资金。最近浙江民营资本中的领头者也开始从资源投

资为主到人才智力投资的转变。非常有战略眼光的星月集团这次与中美生物发展联盟

（CABDA）合作推出的星月计划(简介附后）在人才智力投资中走在了前列。该计划将
实现对高科技项目最高达到10亿人民币的投资。生物技术和生物医药类的项目是其中的优

先选择。这种全新模式旨在由民营企业自主从海外引进创新创业人才，并提供各方面的资

源支持，帮助海外人才在国内进行创业。 
 
    面谈会期间，我们将会对LOCATE的宗旨进行介绍，并由胡俊斌博士对本次创业创新人
才引进计划进行介绍。之后将为与会者安排提问与自由交流时间。如果你有在生物医药和

生物技术方面创新创业的想法，这将是一个帮你整合国内资源，实现创业梦想的良好时机。 

    
  本次活动将提供午餐，同时有精美礼品赠送，先到先得。如果你计划参加本次活动，请

发送邮件至cssa@hms-cssa.org 或者locate2011@gmail.com。如有创业意向与计划，请将
简历与商业计划书（如果时间有限，也可准备简略计划书）发至胡俊斌博士的email：
junbin_hu@msn.com。他将根据项目内容进行筛选并安排单独会谈。所有项目书和简历
仅向胡俊斌博士公开并且在未经作者本人授权的情况下不会透漏给第三方。 

 

A new career model for Chinese returnees: Entrepreneurship 
opportunities with domestic non-state owned enterprises. 

 
    HMS-CSSA and Longwood-Cambridge Technology Entrepreneurs (LOCATE) are pleased to 
invite you to a career social event on Saturday June 18th, 2011. We will host a panel discussion 
with Dr. Junbin Hu, CEO of  Xingyue Biomedicine Inc. and Chief Executive Director of 
Xingyue Plan, about entrepreneurship opportunities with Chinese non-state owned enterprises in 
China, and in particular, Xingyue Group. 
 
    One of the best developed and most active regions for non-state owned enterprises, Zhejiang 
Province has seen the fastest growth in private capital accumulation in China. Recently, the 
leading non-state owned enterprises in Zhejiang have started shifting their investment focus from 
material resources to human capital and technologies.  Among these, Xingyue Group are taking 
the lead with their visionary  "Xingyue Plan"（brief description below)  in collaboration with the 
China-America Biomedicine Development Association (CABDA), an organization seeking to 



foster dialogues between professionals and entities in academia and industry in China and the 
U.S. Xingyue Plan, when fully executed, will invest up to 1 billion RMB in high technology 
projects. Projects in biotechnology and biomedicine receive top priority.  This plan explores and 
aims to implement a new career model for high technology returnees through an unforeseen 
structure in which a Chinese non-state owned enterprise provides support with a wide range of 
resources and partners with the returnees for technology-based entrepreneurship. 
 
  The panel discussion will start off with the brief introduction of LOCATE and its mission, 
followed by Dr. Junbin Hu's talk on entrepreneurship opportunities in China and the Xingyue 
Plan.  After Q&A, there will be time for mingling.   If you are interested in technology 
entrepreneurship, this event is a perfect opportunity to help you realize your dream with the help 
from Xingyue in bringing together the needed resources to support your start-up. 
 
 We will provide food and beverages. In addition, gifts will be handed out on a first-come, first-
served basis. RSVP IS REQUESTED AND PLEASE SEND AN EMAIL TO cssa@hms-
cssa.org or locate2011@gmail.com. For those who have start-up plans, please email your CV 
and business plan (can be brief) to Dr. Hu's email: junbin_hu@msn.com . He will then arrange 
one-on-one meetings for selected projects. Please note that all plans and CVs will only be 
disclosed to Dr. Hu and will not be further disseminated without prior approval from the 
author(s). 
  
 

附：星月计划简介 . 
    中美生物发展联盟与中国星月集团合作开展“星月计划”。 
    “星月计划”主要内容：在5年时间内，以上海为研发中心与浙江作为生产基地，在生物
领域投资5～10亿，从北美引进20位海外创新创业人才，依托集团的资金与管理优势，结
合领先的科技和人才资源，建成一个高水平的生物研发中心，并形成以此为依托的生物产

业化生产基地群。 
    中国•星月集团是一家集科、工、贸于一体的大型企业集团，总部位于中国五金之都-浙
江永康。拥有数十家子（分）公司，资产总值超50亿元人民币，中国民营企业500强中曾
位列第62位，中国纳税百强私营企业中曾位列第19位（浙江省第3位）。主要涉足摩托车
及配件，汽油机，发电机，休闲运动车，电动车，电动（汽油机）工具，门业，地毯及装

备制造等传统产业，以及房地产，IT,金融投资，现代农业装备，再生医学等新兴产业。 

	
  


